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World Press Freedom Day: 7 months on, we still do not 
know who killed Anna Politkovskaya 
Statement by Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe 
 
Strasbourg, 03.05.2007 – “Seven months after Russian journalist Anna Politkovskaya 
was brutally murdered on the doorstep of her apartment in Moscow, we still do not know 
who killed her and who ordered her killing. Regrettably, it is not an isolated case of a 
Russian journalist being murdered in recent years, and the fact that, so far, very few 
investigations into these crimes have been brought to conclusion is a matter of growing 
concern. Impunity for crimes against journalists does not have to be deliberate in order 
to have a chilling effect on freedom of expression.  
 
As a member state of the Council of Europe, the Russian Federation is bound to respect 
the fundamental freedoms protected by the European Convention on Human Rights. 
These are the rights and freedoms of all Russian citizens, and it is the Russian citizens 
who stand to gain or lose most by the success - or failure – of the Russian authorities to 
find and punish the killers of Anna Politkovskaya.”   
 
 
Journée mondiale de la liberté de la presse : sept mois 
après son assassinat, nous ne savons toujours pas qui a 
tué Anna Politkovskaya 
Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe  
 
Strasbourg, 03.05.2007  - « Sept mois après que la journaliste russe Anna Politkovskaya 
a été retrouvée morte devant son domicile à Moscou, nous ne savons toujours pas qui a 
perpétré ce crime et qui l’a commandité. Ce n’est malheureusement pas le seul cas de 
journaliste russe assassiné au cours des dernières années et le fait que très peu 
d’enquêtes aient abouti à ce jour est de plus en plus préoccupant. Il n’est pas 
nécessaire que l’impunité des crimes commis contre les journalistes soit délibérée pour 
étouffer la liberté d’expression.  
 
En tant qu’Etat membre du Conseil de l'Europe, la Fédération de Russie est tenue de 
respecter les libertés fondamentales garanties par la Convention européenne des Droits 
de l'Homme. C’est des droits et des libertés de tous les citoyens russes qu’il s’agit : 
selon que les autorités russes réussiront ou non à trouver et à punir les meurtriers 
d’Anna Politkovskaya, ce sont les citoyens russes qui, en définitive, seront les gagnants 
ou les perdants. »   
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